
《外國語文研究》專刊徵稿啟事 
 
《外國語文研究》成立於 2004 年，由國立政治大學外語學院發行，接受文學、語言、教

學與文化相關主題之一般與專題投稿，以及相關主題的書評和研究紀要投稿。 
 
本刊第 40 期專題投稿主題為「語言教育專業發展」（Professional Development in 
Language Education） 
 
客座編輯：李潔冰（新加坡南洋理工大學）& 張志豪（日本名古屋商科大學） 

摘要截稿日期：2023 年 12 月 31 日 

在全球化、科技和人工智慧（AI）的時代，整個世界正經歷著迅速而前所未有的改

變。由於科技進步、自動化和全球經濟互相聯繫的推動下，各個領域都迫切需要專

業發展。同樣地，在語言教育領域中，由於全球化、科技以及 AI 工具的出現，充滿

活力的教育環境中，教育工作者必須持續參與學習、成長和不斷改進教學方法，進

而滿足學生不同的需求。透過持續性的專業發展，教育工作者可以提升他們的教學

技能，瞭解最新的語言理論和教學方法，並將科技融入到他們的教學之中。這種持

續性的學習過程有助於教育工作者幫助學生創造一個更具吸引力且有效的學習環境。  

本專刊預定於 2024 年 12 月發行。本刊致力於探討語言教育專業發展相關的議題、困

境和實踐方法。歡迎投稿以下主題，或者與語言教育專業發展相關的主題： 

• 語言教育專業發展的有效策略 
• 在語言教育專業發展中融入科技和 AI 
• 語言教育者的跨文化能力培訓 
• 雙語教育中的專業發展 
• 反思實踐對語言教育者發展的影響 
• 語言教育中的專業學習社群 
• 語言教育者專業發展中的指導和教練 
• 語言教育者發展中的評估和評價 
• 語言教育教學法的創新 
• 語言教育者的福祉和職業平衡 
• 語言教育者培訓中的跨領域合作 
• 語言教育中的持續學習和適應性 
• 教師身份和語言教育者的專業發展  

歡迎投稿以上未列出的主題。投稿摘要以英文進行，論文歡迎以中英文以及其他語

言投稿。英文摘要請寄至：客座編輯李潔冰教授（icy.lee@nie.edu.sg）與張志豪助理教授

（chang.chih.hao@outlook.com）。 
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第四十期徵稿相關細節中文版請見：https://www.flstudies.org/tw/news/item/218-special-
issue-call-for-paper (英文版/English version: https://www.flstudies.org/en/news/item/219-
special-issue-call-for-paper） 
 
欲查詢投稿論文書寫格式、論文格式規範，請至《外國語文研究》：https://flstudies.org  
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Special Issue for Fore i g n  L a ng ua g e  Stu d i e s  

CALL FOR PAPERS 

Professional Development in Language Education 

Guest Editors: Icy Lee (Nanyang Technological University, Singapore) & Chih-Hao Chang 
(Nagoya University of Commerce and Business, Japan) 

Abstract Submission Deadline: 31 December 2023  

In the era of globalization, technology, and artificial intelligence (AI), the entire world 
is witnessing rapid and unprecedented changes. In light of these transformations driven 
by technological advancements, automation, and the interconnectedness of the global 
economy, there is a pressing need for professional development in diverse fields. In 
language education, similarly, the dynamic educational landscape shaped by 
globalization and the emergence of technological and AI tools underscores the vital 
necessity for educators to engage in a continuous process of learning, growth, and 
refinement of teaching practices to meet the evolving needs of students and the changing 
terrain of language education. Through continuing professional development, educators 
enhance their pedagogical skills, stay updated on the latest linguistic theories and 
teaching methodologies, and incorporate technological advancements into their 
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practices. This ongoing learning process helps educators create a more engaging and 
effective learning environment for their students.  

This special issue of Foreign Language Studies (https://flstudies.org), slated for release 
in December 2024, will be dedicated to exploring issues, challenges, and practices 
associated with professional development in language education. Submissions 
addressing the following topics, with specific reference to professional development in 
language education, are invited:  

• Effective strategies for language educator professional development  

• Integration of technology and AI in language education professional development  

• Cultural competency training for language educators  

• Professional development in bilingual education 

• Impact of reflective practice on language educator development  

• Professional learning communities in language education  

• Mentorship and coaching in language educator professional development  

• Assessment and evaluation in language educator development  

• Innovations in language education pedagogy  

• Language educator well-being and work-life balance  

• Interdisciplinary collaboration in language educator training  

• Continuous learning and adaptability in language education  

• Teacher identity and language educator professional development  

Contributors are welcome to address issues or topics not listed above. We also 
encourage contributions related to professional development in languages other than 
English. For further details, please have a look at the CFP at the website 
(https://www.flstudies.org/en/news/item/219-special-issue-call-for-paper). For 
inquiries and abstract submissions, please contact the co-editors: Icy Lee 
(icy.lee@nie.edu.sg) and Chih-Hao Chang (chang.chih.hao@outlook.com). 
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